
PROTOKÓŁ Nr 10/08

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Komisji Finansowo-
Budżetowej Rady Gminy Mielnik w dniu 26 marca 2008r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu udział wzięli:
1. Pan Tomasz Gorochowicz - Zastępca Wójta Gminy
2. Pani Łarysa Kierkowicz - Skarbnik Gminy
3. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
4. Pan Stefan Troc - Przewodniczący Rady Gminy

Obradom Komisji przewodniczył Pan Stefan Troc – Przewodniczący Rady Gminy.

Porządek posiedzenia
1. Opiniowanie wykonania budżetu gminy za 2007r.
2. Ocena funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej.
3. Analiza posiadanych zasobów majątkowych gminy.
4. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  będących  przedmiotem  obrad  XIV  sesji  Rady 

Gminy.
5. Sprawy różne.

Do punktu 1.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2007r.
(w zał. na str..............prot.)

Komisje  Rady  10  głosami  za,  przy  1  głosie  wstrzymującym  się,  pozytywnie 
zaopiniowały sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2007r.

Do punktu 2.

Informacja o działalności  Zakładu Gospodarki Komunalnej  w Mielniku w 2007r. i 
perspektywach jego działalności w zał. na str..............prot.

Pan Kazimierz Tobota
Stwierdził, że nieczystości płynne wywożone są na gminne wysypisko a Zakład Gospodarki 
Komunalnej za ich wywóz bierze taką cenę, jakby je woził do Siemiatycz. Jest to nieuczciwe, 
w tej sytuacji należałoby obniżyć cenę za wywóz nieczystości.

Pan Adam Tobota
Poinformował,  że będąc w Tokarach był  świadkiem tego,  że samochód z nieczystościami 
płynnymi  wrócił  już  po  15  minutach  opróżniony,  co  oznacza,  że  nieczystości  nawet  nie 
wywieziono do Mielnika, tylko pozbyto się na miejscu.
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Pan Dyrektor Kranz
Jeśli nieczystości są pozostawiane na terenie gminy, to Dyrektor robi to na własne ryzyko. 
Niedługo będą wywożone do oczyszczalni w Grodzisku, stąd nie ma możliwości obniżenia 
ceny ich wywozu.

Pan Jan Weremijewicz
Zwrócił  się  z  zapytaniem  kto  przygotowywał  informację  o  Zakładzie,  jest  w  niej  dużo 
nieprawdziwych rzeczy. Między innymi nieprawdziwa jest podana liczba przyłączy, długości 
wodociągu, ilości hydrantów. Nieprawdziwa jest również podana cena samochodu, netto a nie 
brutto.
Za  duże  pieniądze  zakupiliśmy  śmieciarkę,  umów  na  wywóz  śmieci  podpisano  zaledwie 
ponad czterysta, co przy 1000 liczbie gospodarstw domowych stanowi zaledwie połowę.
Pan radny zarzucił, że Zakład nie dąży do przejęcia klientów MPO, należałoby ludziom dać 
wzory  wypowiedzeń  umów  z  MPO,  o  czym  mówiono  już  wcześniej  na  posiedzeniach 
komisji.

Pan Dyrektor Kranz
Potwierdził brak ewidencji hydrantów, zaś w sprawie zawierania umów wyjaśnił, że cały czas 
są pozyskiwani nowi klienci, nie możemy jednak kogoś zmusić do wypowiedzenia umowy z 
MPO i zawarcia z Zakładem. Ludzie mają prawo wyboru.

Pani Olga Pogrebniak
Poinformowała,  że  wiele  osób  z  Radziwiłłówki  w  ogóle  nie  jest  zainteresowanych 
podpisywaniem umów na wywóz śmieci.

Pan Kazimierz Tobota
Kupując sprzęt do ZGK, przejmując wodociąg kierowano się myślą, że usługi przez to będą 
tańsze. Tak się jednak nie stało.

Pan Dyrektor Kranz
Poinformował,  że  każde  gospodarstwo  domowe  musi  mieć  podpisaną  umowę  na  wywóz 
śmieci. Niestety tak nie jest, nawet wśród radnych są osoby, które takich umów nie mają.
Pan Dyrektor wyraził przekonanie, że kiedy zostanie zbudowana oczyszczalnia, to od ludzi 
będzie można wyegzekwować odprowadzanie ścieków i uszczelnienie szamb.

Pan Adam Tobota
Pan  radny  rok  temu  zgłosił  wniosek  aby  wydrukować  i  dostarczyć  mieszkańcom  gminy 
regulamin utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy  Mielnik.  Pan  radny  dalej 
podtrzymuje swój wniosek – 80 % mieszkańców gminy nie zna tego regulaminu. Byłby to 
wydatek rzędu 450-500 złotych.

Pan Tomasz Gorochowicz
Stwierdził,  że  ludzie  starsi  bardziej  przestrzegają  prawa  w  zakresie  utrzymania  ładu  i 
porządku, większy problem jest z ludźmi młodymi i w średnim wieku.

Pan Andrzej Kałanczyński
Poinformował, że był świadkiem zdarzenia, że śmieci segregowane wrzucano do samochodu 
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razem ze zwykłymi śmieciami.

Pan Kazimierz Tobota
Zaproponował,  aby  pracownicy  zabierający  śmieci  pobierali  jednocześnie  opłaty  za  ich 
wywóz.

Pani Olga Pogrebniak
Poprosiła aby uczulić pracowników odbierających śmieci aby od ludzi starszych zabierali z 
podwórek pojemniki, bo teraz, czasami, dzieje się tak, że jeśli pojemnik nie jest wystawiany 
za ogrodzenie, to pozostaje nie opróżniony.

Pan Jan Weremijewicz
Wskazał na niewłaściwe proporcje w zatrudnieniu, 1/4 załogi stanowi administracja (mistrz 
jest  zaliczany  do  pracowników  biurowych).  Zdaniem  Pana  radnego  zbyt  dużo  ludzi  jest 
zatrudnionych w ZGK (19,5 etatu).
Jaki  jest  nadzór  nad  hydrofornią?  Była  awaria  trwająca  3-4  miesiące,  nastąpił  znaczący 
wyciek wody. Czy urządzenia pomiarowe zarejestrowały ten wyciek?

Pan Dyrektor Kranz
Nie podzielił  zdania  Pana radnego w kwestii  zatrudnienia.  Stwierdził,  że  jeśli  Zakład  nie 
będzie wykonywał tak wielu prac jak obecnie, to zatrudnienie ulegnie zmniejszeniu.
Jeśli chodzi o nadzór nad hydrofornią, to taki jest. Urządzenia hydroforni nie zarejestrowały 
znaczącego poboru wody, stąd trudno było wykryć awarię.

Pan Jan Weremijewicz
Jakie zyski przyniosło dwukrotne koszenie trawy na gruntach wspólnoty gruntowej?

Pan Tomasz Gorochowicz
Gmina  korzysta  z  gruntów wspólnoty  (boisko  zapasowe),  mamy podpisaną  ze  wspólnotą 
umowę na użytkowanie gruntów i w zamian kosimy trawę.

Pan Jan Weremijewicz
Zapytał o perspektywy zakończenia prac w hotelu oraz o sprawę ogrodzenia Zakładu. Zakład 
grodzi innych a sam się nie ogrodzi.
Pan Weremijewicz zwrócił się do Dyrektora Kranza z prośbą o dostarczenie na najbliższą 
sesję wyniku finansowego zakładu.

Pan Dyrektor Kranz zapewnił, że taki wynik dostarczy na sesję.
Poinformował również, że prace remontowe w hotelu zostaną zakończone do końca maja br.
Na pytanie  Pana Kazimierza Toboty, czy planowane jest zamiatanie ulic w Mielniku, Pan 
Dyrektor odpowiedział twierdząco.

Pan Adam Tobota
Stwierdził, że radni stawiają Panu Dyrektorowi zbyt duże wymagania. Jeśli Pan Dyrektor nie 
potrafi załatwić drobnych rzeczy – uprzątnięcia kupki śmieci przy drodze do promu, to trudno 
się spodziewać, że rozwiąże ten problem w skali gminy.
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Pani Barbara Terpiłowska
Z czego wynika, że w trakcie roku są duże wahnięcia w liczbie zatrudnionych pracowników?

Pan Dyrektor Kranz
Wyjaśnił, że część pracowników jest zatrudnionych na czas określony i umowy te kończą się 
w różnym czasie.

Pan Sekretarz Gminy
Stwierdził,  że  aby zakład  mógł  dobrze  funkcjonować,  powinien  wrócić  do  wykonywania 
swoich statutowych zadań, przy minimalnej obsadzie kadrowej.
Zakład  wykonuje  wszystkie  prace  budowlane,  hydrauliczne,  itp.  choć  nie  ma  do  tego 
fachowców. Prowadzą prace na 5 budowach naraz i nie są w stanie tego ogarnąć.

Pan Tomasz Gorochowicz
Biorą te wszystkie prace ponieważ, z wody i wywożenia ścieków nie wyżyją.

Pan Dyrektor Kranz
Poinformował,  że  na  stanowisku  dyrektora  zakładu  będzie  pracował  tylko  do  czerwca, 
ponieważ ma dość tej pracy. Stwierdził, że ceny jakie stosuje zakład za świadczone usługi nie 
są wygórowane, są porównywalne z cenami w Siemiatyczach. Podał przykłady prac jakimi 
zajmuje się zakład.

Pan Stefan Troc
Kiedy  planowany  jest  przegląd  hydrantów?  Wodociąg,  poza  Mielnikiem,  ma  już  10  lat. 
Zasuwy są pozarastane,pourywane, trzeba jak najprędzej to naprawić.
Pan Przewodniczący zaproponował aby zastanowić się nad kwestią zlikwidowania zakładu i 
przekazania komu innemu eksploatacji wodociągu.
Stwierdził,  że  w sytuacji,  kiedy rozdamy mieszkańcom regulamin  utrzymania  czystości  i 
porządku na terenie gminy, będziemy zobowiązani do egzekwowania jego przestrzegania.

Pan Dyrektor poinformował, że wiosną br. będzie robiony przegląd hydrantów.

Dalszą  dyskusję  w  tym  punkcie  zdominowała  kwestia  egzekwowania  od  mieszkańców 
obowiązku czyszczenia chodników i utrzymania ładu i porządku.

Do punktu 3.

Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił radnym informację o zasobach majątkowych gminy 
oraz sprawozdanie z wykonania uchwały nr IV/21/03 Rady Gminy Mielnik z dnia 20 marca 
2003r.  w  sprawie  określania  zasad  nabywania,  zbywania  i  obciążania  nieruchomości 
gruntowych oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata za 2007r.

(w zał. na str...........prot.)

Pan Jan Weremijewicz
Co w roku bieżącym planuje się zakupić do ZGK?
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Pan Sekretarz Gminy poinformował, że w budżecie gminy na 2008r. jest zapisany zakup 
samochodu do Zakładu Gospodarki Komunalnej.

Dyskusję radnych wywołała kwestia rocznika samochodu ciężarowego, przeznaczonego do 
wywozu  śmieci.  Radni  zastanawiali  się,  czy  z  tego  tytułu  obniżono  cenę  zakupionego 
samochodu (samochód rocznik 2006 zakupiliśmy we wrześniu 2007r.)

Pan Tomasz Gorochowicz zapewnił,  że cena samochodu, że względu na rocznik,  została 
obniżona.

Do punktu 4. 

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania 
z zakresu administracji rządowej.

(w zał. na str...........prot.)
Pan Sekretarz  poinformował,  że  z  otrzymaliśmy  od  Pana  Wojewody 3000,00  złotych  na 
budowę  nagrobków  na  2  mogiłach  wojennych  na  cmentarzu  katolickim  w  Tokarach.  Z 
własnych środków dołożymy na ten cel 1500,00 złotych. Nie wszystkie groby wojenne na 
terenie  naszej  gminy  mamy  zewidencjonowane,  ale  będziemy  dążyć  do  tego,  aby  je 
zewidencjonować.

Komisje  Rady jednogłośnie,  przy obecności  11  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania z zakresu administracji rządowej.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej.
(w zał. na str...........prot.)

Intencją tej uchwały jest objęcie wsi leżących w pasie nadbużańskim opłatą miejscową. Jeśli 
radni chcą, to można rozważyć rozszerzenie działania uchwały na wszystkie wsie gminy.
Gmina spełnia wymagania, jakie nakłada obowiązujące w tej sprawie rozporządzenie.

Komisje  Rady  9  głosami  za,  przy  2  głosach  wstrzymujących  się,  pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej.

Pan Sekretarz poinformował, że w związku z faktem, że w roku bieżącym nie dojdzie do 
realizacji przebudowy drogi powiatowej Koterka – Tokary – Klukowicze na terenie gminy 
Mielnik, zarezerwowane w budżecie gminy środki na ten cel w kwocie 320 tys.zł. proponuje 
się  przeznaczyć  na  kontynuację  przebudowy drogi  Osłowo-Maćkowicze.  Całkowity  koszt 
modernizacji tej drogi wyniesie 1.300.000 złotych. Z naszej strony trzeba 500.000 złotych, 
stąd potrzeba rekonstrukcji  budżetu i  znalezienia  brakującej kwoty.  Starostwo na tę drogę 
przeznaczy  150.000  złotych,  pozostałe  środki  byłyby  z  dofinansowania  z  Ministerstwa 
Infrastruktury.

Pan Jan Weremijewicz
Zwrócił uwagę, że po zimie, na nowym odcinku drogi z Mielnika do Osłowa zaczyna sypać 
się asfalt. Najgorzej jest na zjazdach z drogi (w Osłowie koło Kamińskiej).
Pobocza drogi są źle utwardzone.
Pan radny zwrócił uwagę na niszczenie dróg żwirowych przez motocyklistów, którzy  na nich 
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trenują. Dotyczy to tzw. mlecznej drogi do Moszczony Królewskiej.

Pan Sekretarz Gminy
Droga jest na gwarancji, będziemy to egzekwować. Jeśli chodzi o pobocza, to są one świeże, 
z czasem powinny się ustabilizować, utwardzić. Powiatowy Zarząd Dróg wykonał pobocza z 
własnych środków, w ramach bieżących napraw.

Pani Barbara Terpilowska zwróciła uwagę na brak w informacji o stanie mienia gminnego 
wzmianki na temat samochodu z GOKSiR.

Pan Gorochowicz zapewnił, że jest to przeoczenie.

Do punktu 5.

Pani Olga Pogrebniak
Czy podjęto jakieś działania w sprawie naprawy drogi do Grabarki?
Pan Gorochowicz odpowiedział, że ze względu na pogodę, jest na to za wcześnie.

Pan Stefan Troc
Stwierdził,  że  błędem było  puszczenie  równiarki  na drodze do Końskich  Gór.  Droga jest 
dobrze ubita i nie potrzebuje równania.

Pan Jan Weremijewicz
Na terenie naszej gminy wygrywają przetargi i wykonują drogi przeważnie dwie firmy. Jedna 
z tych firm robi je lepiej, do jej wykonawstwa jest mniej zastrzeżeń. Z czego to wynika? Czy 
zależy to od użytych materiałów? Warto byłoby co jakiś czas sprawdzać wykonanie dróg i 
jakość użytych przy ich budowie materiałów.

Pan Adam Tobota
W udzielonym dla “Głosu Siemiatycz” wywiadzie Pan Wójt powiedział, że do jesieni mają 
być gotowe plany budowy zaplecza sportowego, w tym odkrytego basenu. Wcześniej, radni 
proponowali,  aby  kwestię  budowy  basenu  –  krytego  lub  odkrytego  przedyskutować  i 
skonsultować z mieszkańcami. Tak się jednak nie stało.
W związku z powyższym Pan radny zgłosił wniosek aby na najbliższym posiedzeniu Rady 
Gminy podjąć decyzję w sprawie zwołania w tej sprawie gminnego referendum.
Pan radny postulował również lokalizację basenu przy Zespole Szkół.

Pan Sekretarz Gminy
Stwierdził, że można na ten temat podyskutować na sesji, chociaż wie, że powiaty, które mają 
kryte baseny, mają również problem z ich utrzymaniem.

Pan Jan Zduniewicz
Poparł  wniosek  Pana  Toboty  w  kwestii  przedyskutowania  tej  sprawy  na  sesji.  Powinny 
wówczas  zapaść  konkrety,  bo  inaczej  sprawa  się  rozejdzie.  W  środowisku  Mielnika, 
zwłaszcza wśród młodzieży, są głosy optujące za budową krytego basenu.
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Pan Tomasz Gorochowicz
Młodzieży  w Mielniku  na  stałe  jest  niewiele,  ta  ucząca  się  lub  studiująca  przyjeżdża  do 
Mielnika raz na miesiąc lub raz na dwa tygodnie.

Pan Stefan Troc
Na dzień dzisiejszy nie mamy rozwiązanego problemu gospodarki ściekami i należy wstydzić 
się tego. Są gminy biedniejsze od nas, które uporały się już z tym problemem.
Pan radny zaproponował aby odłożyć na później wirtualne projekt y budowy basenu a skupić 
się na rozwiązaniu sprawy gospodarki ściekowej.
Stanowisko Pana Przewodniczącego podzielili  radni Pan Kazimierz Tobota i Pan Wiesław 
Kochanowski.

Pan Tomasz Gorochowicz
W budżecie na 2008r. zapisane zostały środki na budowę obiektów rekreacyjno-sportowych, 
w tym budowę basenu. W roku ubiegłym podpisaliśmy umowę na wykonanie dokumentacji 
na budowę basenu, prace nad dokumentacją są już bardzo zaawansowane. Ewentualna zmiana 
koncepcji jego budowy spowoduje konieczność zamówienia nowego projektu i zwiększone 
koszty, bo za wcześniejsze zlecenie i tak będziemy musieli zapłacić. Całość zadania znacznie 
przeciągnie się w czasie.

Pan Jan Zduniewicz
Uważa, że sprawę należy przedyskutować i  skonsultować z mieszkańcami.  Zdaniem Pana 
radnego absurdem jest budowa odkrytego basenu nad rzeką.

Pan Sekretarz Gminy
Podał przykłady budowy odkrytych basenów na oceanami i morzami. Jest zdania, że należy 
najpierw zbudować oczyszczalnię  ścieków i  sieć  kanalizacji,  bo to  jest  podstawa.  Jeśli  w 
Siemiatyczach  zostanie  wybudowany  kryty  basen,  to  do  Mielnika  nikt  nie  przyjedzie. 
Jesteśmy zbyt małą gminą na taką inwestycję.

Pan Adam Tobota
Podał przykład gminy miejsko-wiejskiej Uniejów, gdzie budowane są 3 baseny, w tym jeden 
basen kryty. Zaproponował zorganizowanie spotkania z burmistrzem Uniejowa.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził,  że  jest  za  rozwiązaniem w pierwszej  kolejności  spraw pilniejszych,  ale  to  nie 
przeszkadza myśleć o innych sprawach, w tym budowie basenu.

Pani Olga Pogrebniak
Może dla Mielnika sprawa budowy basenu jest ważna, ale dla mieszkańców innych wsi dużo 
ważniejszą sprawą jest możliwość dostępu do internetu.

Komisje Rady 5 głosami za, przy 2 głosach sprzeciwu i 3 głosach wstrzymujących się, 
przyjęły wniosek Pana Adama Tobot w sprawie umieszczenia w porządku obrad najbliższej 
sesji  Rady  Gminy  punktu  dotyczącego  podjęcia  przez  Radę  Gminy  decyzji  w  sprawie 
zwołania referendum dotyczącego budowy basenu.
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Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała :
Elżbieta Szymańska

 
Przewodniczący Rady

                                                                                                        Stefan Troc


